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291e ZITTING- VAN DE RAAD 
VAN MINISTERS DER EUROPESE GEMEEN
SCHAPPEN (SOCIALE VRAAGSTUKKEN) 
GEHOUDEN OP 10 JUNI 1974 TE 

LUXEMBURG 

De Raad heeft met de z i t t i n g van 10 j u n i 1974 een eerste 
u i t v o e r i n g gegeven aan het op 21 jan u a r i van d i t jaar 
goedgekeurde Sociaal Actieprogramma. Mogen - om met de 
woorden te spreken van de uitst e k e n d leidende v o o r z i t t e r 
Arendt - de eerste r e s u l t a t e n van het Raadsoverleg dan" 
misschien n i e t s p e c t a c u l a i r z i j n , deze eerste z i t t i n g 
heeft voldoende aangetoond dat a l l e delegaties zich zeer 
p o s i t i e f ten aanzien van dat programma o p s t e l l e n . 
De gehele z i t t i n g van 10 j u n i werd beheerst door de 
ernstige w i l t o t een oplossing te komen van de nog open
staande problemen en men kon met voldoening v a s t s t e l l e n 
dat v e r s c h i l l e n d e delegaties een aantal voor hen zwaar
wegende reserves hebben opgegeven i n de ov e r t u i g i n g dat 
d i t o f f e r van hen nodig was voor de verdere uitbouw van 
de sociale p o l i t i e k i n de Gemeenschap. 

Steun u i t het Europees Sociaal Fonds aan Migrerende 
Arbeiders 
Voor wat d i t v o o r s t e l b e t r e f t werden de leden van de 
Raad geconfronteerd met een compromis van de V o o r z i t t e r , 
dat er i n f e i t e op neer kwam dat de Lidst a t e n de int e g r a l e 
t e k s t van het Commissievoorstel a l s neergelegd i n R 2907/73 
zouden aanvaarden. Daartoe zouden de betreffende Lidstaten 
a l l e door hen t i j d e n s de voorafgaande besprekingen gelegde 
reserves op die t e k s t moeten opheffen. 
M i n i s t e r Boersma die a l s eerste het woord vwreg, verklaarde 
zich gaarne bereid om mee te werken aan een gunstig b e s l u i t 
ten aanzien van het Commissievoorstel. I n het l i c h t van de 
voortschrijdende d e s i n t e g r a t i e i n de Gemeenschap kwam het 
hem i n hoge mate w e n s e l i j k voor t i j d e n s deze Raadszitting 
t o t p o s i t i e v e r e s u l t a t e n te komen. Desondanks meende h i j 
a l s algemeen bezwaar tegen het Commissievoorstel naar voren 
te moeten brengen dat de Raad gevraagd wordt zich u i t te 
spreken over een pragmatisch v o o r s t e l , t e r w i j l er nog geens
zins sprake i s van een gemeenschappelijk beleid ten aanzien 
van de t e w e r k s t e l l i n g van migrerende arbeiders. 
Vice-President H i l l e r y verklaarde daarop dat nog i n de loop 
van d i t ja a r een algemeen programma kan worden tegemoet ge
zien, waarmede een eerste aanzet zou worden gegeven t o t het 
door M i n i s t e r Boersma voorgestelde gemeenschappelijk oeleifl 
ten aanzien van migrerenden. De luxemburgse, deense en B e l 
gische delegatie verklaarden zich vervolgens akkoord met n e t 
compromis van de v o o r z i t t e r . 



De b r i t s e d e l e g a t i e , b i j monde van S t a a t s s e c r e t a r i s Frazer 
had a a n v a n k e l i j k moeite met d i t compromis en wel omdat men' 
z i c h op het standpunt s t e l d e dat het E.S.F. geen a c t i v i t e i t e n 
d i e n t t e f i n a n c i e r e n t e n behoeve van derde-landen-arbeiders 
zolang er n i e t sprake i s van een gemeenschappelijk b e l e i d ten 
aanzien van hun t e w e r k s t e l l i n g . Bovendien was h i j van mening 
dat de gastlanden i n eerste aanleg v e r a n t w o o r d e l i j k z i j n voor 
de opvang van a r b e i d e r s . 
M i n i s t e r Boersma toonde z i c h verheugd over de mededeling dat 
een actieprogramma voor migrerenden nog d i t j a a r kan worden 
tegemoet gezien. H i j w i l d e v o o r t s b e g r i p tonen voor de b r i t s e 
idee derde-landen-arbeiders v o o r l o p i g van de werkingssfeer 
van het b e s l u i t u i t t e s l u i t e n en vroeg z i c h v o o r t s i n meer 
algemene z i n a f , of het n i e t overwegenswaard zou z i j n naar 
analogie van h e t i n 1972 t o t stand gekomen Raadsbesluit t o t 
s t e u n v e r l e n i n g u i t h e t E.S.F. aan t e x t i e l a r b e i d e r s , de werkings
s f e e r van het b e s l u i t t o t s t e u n v e r l e n i n g aan migrerenden voor
l o p i g t e beperken t o t een t e r m i j n van 2 a 3 j a a r . Aan de hand 
van de e r v a r i n g e n d i e i n d i e p e r i o d e z u l l e n worden opgedaan 
z a l men kunnen nagaan of v o o r t z e t t i n g van een d e r g e l i j k e a c t i e 
w e n s e l i j k i s en welke eventuele w i j z i g i n g e n van of a a n v u l l i n g e n 
op dat b e s l u i t n o d i g b l i j k e n . 
Het v o o r s t e l van de nederlandse d e l e g a t i e vond een g u n s t i g 
o n t h a a l aan i t a l i a a n s e , f r a n s e en d u i t s e z i j d e en daarmede 
kondigde z i c h de o p l o s s i n g van h e t probleem reeds spoedig aan. 
De gedachte van een ré-examen na a f l o o p van een periode van 
ongeveer 2 1/2 j a a r sprak n a m e l i j k iedereen aan, w a a r b i j o v e r i 
gens door V i c e - P r e s i d e n t H i l l e r y werd aangetekend dat men het 
b e t r e f f e n d e v o o r s t e l n i e t zonder meer kan v e r g e l i j k e n met het 
v o o r s t e l t o t h u l p aan t e x t i e l a r b e i d e r s . Het probleem van de 
migrerenden i s immers een probleem op langere t e r m i j n . 
H i j w i l d e dan ook reeds thans v a s t s t e l l e n dat de bedoelde ac
t i e ook na ommekomst van een t e r m i j n van 3 j a a r d i e n t t e worden 
v o o r t g e z e t , z i j h e t dan ook na een g r o n d i g onderzoek van de 
daarmede opgedane e r v a r i n g e n . De Commissie z a l voor het v e r 
s t r i j k e n van de bedoelde t e r m i j n een nieuw v o o r s t e l b i j de 
Raad i n d i e n e n dat de eventueel nodige aanpassingen inhoudt van 
het thans v o o r l i g g e n d e v o o r s t e l . 
M i n i s t e r Boersma en de b r i t s e S t a a t s s e c r e t a r i s konden z i c h met 
deze procedure v e r e n i g e n , waarmede het b e t r e f f e n d e Raadsbesluit 
t o t stand kwam, n i e t dan nadat de Raad had kennis genomen van 
de dringende wens van de i e r s e m i n i s t e r O'Leary om t i j d e n s een 
volgende R a a d s z i t t i n g een diepgaande d i s c u s s i e te w i j d e n aan het 
probleem van de financiële middelen van het Europees Sociaal 
Fonds op basis van het b i n n e n k o r t door de Commissie u i t te 
brengen v e r s l a g over de met het fonds t o t dusverre opgedane 
ervaringen. 
Steunmaatregelenverordening 
Na enige a a r z e l i n g h e e f t de luxemburgse S t a a t s s e c r e t a r i s banter 
z i c h b e r e i d v e r k l a a r d v o o r l o p i g t e w i l l e n a f z i e n van de nieuwe 
steunvorm (B 25) t e n behoeve van de t i j d e l i j k e h u i s v e s t i n g van 
migrerende a r b e i d e r s . De i t a l i a a n s e s t a a t s s e c r e t a r i s was hem 
d a a r i n reeds voorafgegaan, nadat de Raad had kennis genoden 



van het v o o r s t e l van Dr. H i l l e r y d i t v o o r s t e l nader i n een 
desbetreffende werkgroep te doen behandelen i n het kader 
van het t o t stand te brengen actieprogramma voor migrerend** 
arbeiders. 
Raadgevend Comité voor A r b e i d s v e i l i g h e i d 
Het betreffende Raadsbesluit kwam t o t stand nadat de Raad 
zich had verenigd met een toevoeging van de belgische 
M i n i s t e r C a l i f i c e , die beoogt het Comité tevens^te belas
ten met het onderzoek hoe men de weder t e w e r k s t e l l i n g kan 
bevorderen van een werknemer die het s l a c h t o f f e r i s geweest 
van een arbeidsongeval of beroepsziekte. 
Actieprogramma voor Gehandicapten 
De opgelegde reserve van b r i t s e z i j d e kon worden opgeheven, 
nadat de Raad z i c h had bereid v e r k l a a r d een b r i t s amende
ment over te nemen dat te e l f d e r ure i n het Comité van P.V.'s 
was overgelegd (Telex Sassen 169.501) met betrekking t o t de 
a c t i e s op langere t e r m i j n . De l a a t s t e z i n van dat amendement 
luidende "when i t r e p o r t s to the coun c i l w i t h i n 3 years 
on the i n i t i a l r e s u l t s of the implementation of the programme" 
werd evenwel op verzoek van de Gommissie daaruit geschrar*. 
Steunverlening u i t het B.S.F. aan gehandicapten 
Ook ten aanzien van d i t v o o r s t e l werd door de V o o r z i t t e r een 
compromis overlegd, waarvan de s t r e k k i n g was de voorgestelde 
a c t i v i t e i t e n een d u i d e l i j k nauw omschreven karakter te geven, 
zoals het geval i s i n dë t e k s t op b l z . 7 van document 
R 1381/74. Dat v o o r s t e l s t u i t t e echter op sterke bezwaren 
b i j Vice-President H i l l e r y die daarin een beperking zag van 
de mogelijkheden die het v o o r s t e l opent. H i j zou de door de 
V o o r z i t t e r voorgestelde beperkte a c t i e s l i e v e r een p r i o r i 
t a i r k arakter w i l l e n geven en daarmede de mogelijkheid w i l l e n 
openhouden ook andere a c t i v i t e i t e n onder de werkingssfeer 
van het b e s l u i t te brengen. Dr. H i l l e r y zag zich daarbij ge
steund door de b r i t s e en i e r s e delegatie. Deze l a a t s t e dele
g a t i e achtte het i n het bijzonder gewenst dat a c t i v i t e i t e n 
zouden kunnen worden gefinancierd die ten goede komen aan 
gehandicapten i n achtergebleven regio's. De andere delegaties 
spraken z i c h echter u i t voor het compromis en wezen erop dat 
een d e r g e l i j k e u i t b r e i d i n g , a l s door Dr. H i l l e r y verlangd, 
een u i t h o l l i n g betekent van het door de Raad i n 1971 speci
aal ten behoeve van gehandicapten geformuleerde a r t i k e l 5, 
omdat die u i t b r e i d i n g de grenzen doet vervagen van hetgeen 
ex a r t i k e l 4 en ex a r t i k e l 5 mogelijk i s . 



Aan de met name van ierse z i j d e tegen het compromis geuite 
bezwaren kon echter worden tegemoet gekomen, nadat 
Dr. H i l l e r y van de Raad de zegen had gekregen op een voor
s t e l om i n een l a t e r stadium eventueel nieuwe en verder 
strekkende v o o r s t e l l e n aan de Raad over te leggen op het 
gebied van de hulp aan gehandicapten ex a r t i k e l 4 van het 
b e s l u i t van 1 f e b r u a r i 1971. 
C o l l e c t i e f Ontslag 
Zoals reeds was aangekondigd heeft de b r i t s e delegatie er
voor g e p l e i t de besluitvorming ten aanzien van de be t r e f f e n 
de o n t w e r p - r i c h t l i j n vooralsnog aan te houden. Staatssecre
t a r i s Frazer sprak evenwel het vertrouwen u i t dat men zich 
omstreeks september van d i t ja a r over het v o o r s t e l i n gun
s t i g e z i n zou kunnen uits p r e k e n en alsdan bereid zou kunnen 
z i j n z e l f s verdergaande v e r p l i c h t i n g e n te aanvaarden dan die 
welke i n de o n t w e r p - r i c h t l i j n z i j n neergelegd. 
V o o r z i t t e r Arendt vroeg zi c h i n het l i c h t van die v e r k l a r i n g 
af of het wel z i n v o l zou z i j n de bedoelde r i c h t l i j n thans 
aan een Raadsonderzoek te onderwerpen. 
De overige leden drukten hun s p i j t u i t over de v e r t r a g i n g 
die het gevolg zou z i j n van de b r i t s e houding. Men wees er 
o.a. op dat de o n t w e r p - r i c h t l i j n reeds twee jaar b i j de Raad 
l i g t en dat de vakorganisaties een verder u i t s t e l van een be
s l i s s i n g daarover s t e l l i g met gemengde gevoelens z u l l e n aan
vaarden. 
Een gedachtenwisseling over de o n t w e r p - r i c h t l i j n werd echter 
thans n i e t voor w e n s e l i j k gehouden en de Raad berustte e r i n 
de discussie te verdagen, i n het vertrouwen dat de Raad mis
schien i n september a.s. i n de gelegenheid z a l z i j n die r i c h t 
l i j n t o t stand te brengen. Men nam i n deze samenhang nog ken
n i s van een t o e l i c h t i n g van Dr. H i l l e r y dat de Commissie het 
voornemen he e f t i n een volgend stadium tevens v o o r s t e l l e n i n 
te dienen t o t r e g e l i n g van het i n d i v i d u e e l ontslagrecht. 
Sociale Zekerheid van Turkse werknemers 
De Raad nam kennis van een v e r k l a r i n g van b r i t s e z i j d e waar
b i j , evenals t i j d e n s de voorafgaande besprekingen i n het 
kader van het Comité van P.V.'s, nog eens werd onderstreept 
hoe zwaar het de b r i t s e delegatie i s gevallen om akkoord te 
gaan met de u i t v o e r van verstrekkingen i n geval van ziekte 
van een werknemer die t i j d e l i j k i n het buitenland verkeert, 
temeer omdat een d e r g e l i j k b e s l u i t tevens een nieuwe d i s c r i 
minatie kweekt ten nadele van zelfstandigen, voor wie de 06 
doelde r e g e l i n g immers n i e t van kracht i s . Een en ander toont 
naar b r i t s oordeel opnieuw de noodzaak aan om op den duur 
ook zelfstandige werknemers i n de bestaande communautaire 
wetgeving op het gebied van de sociale zekerheid te betrekken. 



Werkgelegenheid en I n f l a t i e 
De discussie over d i t agendapunt beperkte_zich t o t een lange 
u i t e e n z e t t i n g van de i t a l i a a n s e M i n i s t e r 3 e r t o l d i waarin h i j 
i n het bijzonder de aandacht vroeg voor het spook van de i n 
f l a t i e dat de werknemers de l a a t s t e t i j d bedreigt. D i t i s i n 
sterke mate het geval i n lütalië waar het inflatiepercentage 
het l a a t s t e j a a r tenminste 20$ heeft bedragen. Minister B e r t o l d i 
b e p l e i t t e de coördinatie i n de Gemeenschap van a l l e i n i t i a t i e v e n 
die ten doel hebben de werknemer tegen die i n f l a t i e te bescher
men. Grotere u i t v o e r , lagere invoer en opvoering van de produc
t i v i t e i t , zouden die i n f l a t i e kunnen helpen afremmen waarbij 
M i n i s t e r B e r t o l d i wilde waarschuwen tegen het volgen van een 
p o l i t i e k van d e f l a t i e . Besluitvorming ten aanzien van het 
europees regionaal fonds en een verhoging van de inte r v e n t i e s 
van het E.S.F. zag h i j a l s verdere middelen om de werkgelegen
heid i n stand te houden. 
De overige leden van de Raad z i j n n i e t verder op het betoog 
van M i n i s t e r B e r t o l d i ingegaan. Men wilde daartoe eerst het 
rapport van de Commissie afwachten met betrekking t o t het i n 
f l a t i e p r o b l e e m . Deze materie werd i n elk geval voldoende be
l a n g r i j k geacht om i n het communiqué van de Raadszitting te 
worden vermeld. 
De t e k s t van de i t a l i a a n s e v e r k l a r i n g zal binnenkort worden 
v e r s p r e i d , t e r w i j l dan tevens een overzicht zal volgen van de 
a c t i v i t e i t e n die de Commissie i n het kader van het Sociaal 
Actieprogramma v e r r i c h t en d i t ja a r t o t een einde hoopt te 
brengen. 
Misschien onnodig te vermelden dat de z i t t i n g van de Raad n i e t 
kon worden opgeheven voordat de ier s e m i n i s t e r een beroep op 
de leden van de Raad had gedaan t o t (financiële)solidariteit. 
H i j l i e t n i e t na nog eens de belangrijke r o l te onderstrepen 
van het E.S,F. en de wen s e l i j k h e i d de financiële omvang yan 
dat fonds te versterken. Geheel i n deze context paste u i t e r 
aard het i t a l i a a n s e t r a d i t i o n e l e p l e i d o o i voor h a r n o n i s a t i e 
van de k i n d e r b i j s l a g en de geboortegelden voor migrerenden en 
van hun syndicale rechten. 


